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Protokół Nr ORN.0012.2.10.2018 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

 Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 13 grudnia 2018 r. 
 

 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Punkt 1 posiedzenia do czasu wyboru Przewodniczącego Komisji prowadziła 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Olecku – Wioletta Żukowska. Pozostałymi punktami 

kierował Przewodniczący Komisji – Pan Dawid Bondarenko. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Barbara Skarżyńska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wioletta Dorota Żukowska, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Dariusz Jasiewicz, 

 Mieszkanka Olecka – Pani Bożena Ś. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wioletta Dorota Żukowska 

powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2019 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019 – 2028. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski Komisji.  

 

Uwag do porządku posiedzenia Komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wioletta Dorota Żukowska 

prosiła o zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu  

i Gospodarki w Olecku. 

 

Członek Komisji – Rafał Cezary Bielawski 

zgłosił kandydaturę Pana Dawida Bondarenko. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy Radny zgadza się na kandydowanie. 
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Członek Komisji – Dawid Bondarenko 

wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wioletta Dorota Żukowska 

zamknęła listę kandydatur i poddała pod głosowanie zamknięcie listy. 

 

Za zamknięciem listy kandydatur na Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu 

i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku głosowało 6 członków. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wioletta Dorota Żukowska 

oznajmiła, iż członkowie Komisji przystąpią teraz do głosowania za kandydaturą Pana 

Dawida Bondarenko na Przewodniczącego Komisji. 

 

Za kandydaturą Pana Dawida Bondarenko głosowało 5 członków, 1 wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodniczącym Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku 

został Pan Dawid Bondarenko. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wioletta Dorota Żukowska 

przekazała przewodnictwo wybranemu Przewodniczącemu Komisji – Dawidowi Bondarenko. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

prosił o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Komisji.  

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zgłosiła kandydaturę Pana Rafała Bielawskiego. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy Radny wyraża zgodę na kandydowanie. 

 

Członek Komisji – Rafał Cezary Bielawski 

wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatów nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zamknął listę zgłoszeń i poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatur. 

 

Za zamknięciem listy kandydatur na Wiceprzewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu 

i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku głosowało 6 członków. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

poddał pod głosowanie kandydaturę Pana Rafała Bielawskiego na Wiceprzewodniczącego 

Komisji. 

 

Za kandydaturą Pana Rafała Bielawskiego głosowało 5 członków Komisji, 1 wstrzymał się 

od głosu. 

 

Wiceprzewodniczącym Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej  

w Olecku został Pan Rafał Bielawski. 
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Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2019 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019 - 2028. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

prosiła Komisję, aby wysłuchała prośby mieszkanki Olecka, która przybyła na posiedzenie.  

 

Komisja przystała na prośbę Mieszkanki Olecka. 

 

Mieszkanka Olecka – Bożena Ś. 

powiedziała, że jest wolontariuszką w nieformalnej grupie Cztery Łapy – Adoptuj psa Olecko, 

która działa od lutego b.r. Grupa wolontariuszy niesie pomoc cierpiącym zwierzętom,  

dba o zmniejszenie niekontrolowanego rozrodu, zabezpiecza błąkające się psy, umieszcza  

je w domach tymczasowych na terenie gminy Olecko, szczepi, leczy, sterylizuje, szuka 

nowych domów oraz monitoruje, czy nowi właściciele wysterylizowali adoptowanego psa, 

odnajdują właścicieli zagubionych psów, prowadzi zbiórkę pieniężną na potrzeby organizacji 

oraz zbiórkę karmy, akcesoriów dla zwierząt zarejestrowaną w Ministerstwie Administracji  

i Cyfryzacji. Od marca 2018 roku zostało zaadoptowanych prawie 100 psów, 20 zostało 

wysterylizowanych. Grupa wspiera również opiekunów dzikich kotów: udostępnia klatki  

do łapania kotów, dostarcza karmę ze zbiórek, pomaga w transporcie i sterylizacji.  

20 znalezionych kociaków obecnie ma domy. Ponadto członkowie grupy zajmują się edukacją  

w szkołach i przedszkolach, uwrażliwiają dzieci na potrzeby zwierząt, uświadamiają  

o prawach i obowiązkach właścicieli itp. Ochotnicy ze Straży Pożarnej zbudowali budy dla 

zaadaptowanych przez grupę psów, pomagali w osadzeniu kojców, pracach porządkowych. 

Udokumentowane koszty grupy Cztery Łapy – Adoptuj psa to m.in.: karma – 300 zł, 

transportery – 776 zł, klatki kennelowe – 675 zł, usługi weterynaryjne 7000 zł, kojce 3250 zł. 

Ponadto koszty nieudokumentowane: klatki i pułapki – 940 zł, promocja 1200 zł, akcesoria 

dla zwierząt 500 zł, paliwo 6000 zł. Na wydatki związane z odłowem bezdomnych psów  

i utrzymanie w schronisku, realizację Programu Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi  

i Zapobiegania Bezdomności Zwierząt na terenie gminy Olecko w ubiegłym roku z budżetu 

gminy zaplanowano 75.000 zł, jednak kwota jest zdecydowanie za niska. Utrzymanie psa  

w schronisku kosztuje 300 zł, psów jest 100. Najbardziej adekwatną do potrzeb nieformalnej 

grupy Cztery Łapy – Adoptuj psa kwotą dofinansowania byłoby 100.000 zł. Poddała pod 

rozwagę Radnym Rady Miejskiej, by omówili sytuację zwierząt bezdomnych  

i właścicielskich na terenie gminy Olecko oraz gmin ościennych, ponieważ zwierzęta 

przemieszczają się. Podziękowała Komisji za wysłuchanie jej prośby i opuściła posiedzenie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, iż w obecnej chwili trwają prace nad sprecyzowaniem punktu w projekcie 

budżetu dotyczącego odłowu bezdomnych psów i utrzymania w schronisku, realizacji 

Programu Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi i Zapobiegania Bezdomności Zwierząt  

na terenie gminy Olecko, zatem kiedy kryteria zostaną określone, wówczas będzie można 

ustalić wysokość dofinansowania. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, że w punkcie współpraca z organizacjami pozarządowymi pojawiło się nowe 

zadanie: pomoc bezdomnym zwierzętom. Zadanie jest w ramach konkursu organizacjom 

pozarządowym.  
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Komisja postanowiła, iż mieszkanka Olecka otrzyma zaproszenie na najbliższe posiedzenie 

Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

powiedziała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami, czyli ustawą o finansach publicznych,  

Burmistrz sporządza i przedkłada projekt uchwały budżetowej organowi stanowiącemu, 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej celem zaopiniowania. Opinię RIO należy przedłożyć 

Radzie Miejskiej przed uchwaleniem budżetu Gminy. Zgodnie z tymi przepisami Burmistrz 

Zarządzeniem Nr ORN.0050.138.2018 oraz Nr ORN.0050.139.2018 z dnia 15 listopada  

2018 r. przedłożył projekt budżetu Gminy na 2019 rok oraz Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na 2019-2028.  

Dochody budżetu gminy w wysokości 106.958.593,44 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1,  

z tego: dochody bieżące w wysokości 97.872.811,44 zł, dochody majątkowe  

w wysokości 9.085.782 zł. Wydatki budżetu gminy w wysokości 98.196.593,44 zł, zgodnie  

z załącznikiem Nr 2, z tego: wydatki bieżące w wysokości 92.776.258,44 zł, wydatki 

majątkowe w wysokości 5.420.335 zł. Wydatki inwestycyjne w 2019 roku w wysokości 

5.206.123 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 3. Pozostałe wydatki majątkowe w 2019 roku  

w wysokości 214.212 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 4. Wydatki na programy i projekty 

realizowane ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności oraz 

pozostałe środki pochodzące ze źródeł zagranicznych nie podlegających zwrotowi  

w wysokości 3.748.771,34 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 5. Dochody i wydatki związane  

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych jednostce samorządu 

terytorialnego odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem Nr 6. Dochody i wydatki 

związane z realizacją zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 

jednostkami samorządu terytorialnego, zgodnie z załącznikiem Nr 7. 

Nadwyżka budżetu gminy wynosi 8.762.000 zł i przeznacza się ją na spłatę rat kredytów  

i wykup innych papierów wartościowych (obligacji komunalnych). Jest to różnica między 

dochodami a wydatkami. Spłata rat kredytów zaciągniętych w latach poprzednich wynosi 

1.112.000 zł, wykup obligacji – 5.650.000 zł, na wyprzedzające finansowanie zadań 

realizowanych ze środków unijnych, wiele zadań jest w trakcie realizacji i są obligacje  

na prefinansowanie, a po stronie dochodów zaplanowano  na 2019 rok – wpływ dotacji  

na zadania zadania inwestycyjne „e-Gmina Olecko”, „Przebudowa boisk i bieżni przy Szkole 

Podstawowej nr 3 w Olecku oraz zakup wyposażenia pracowni językowej”, „Ochrona 

bioróżnorodności fauny i flory występującej w dorzeczu rzeki Lega i zlewni jeziora Oleckie 

Wielkie”, „Przebudowa Targowiska Miejskiego w Olecku”, „Rozbudowa z przebudową 

amfiteatru w Olecku” oraz 2.000.000 zł obligacji z lat poprzednich. Część zadań jest już 

wykonana, zostały złożone wnioski o płatność i są w trakcie rozpatrywania, więc zapewne 

środki nie wpłyną w roku bieżącym. Ustala się rozchody budżetu gminy w wysokości 

8.762.000 zł, zgodnie z załącznikiem  Nr 8. Limit zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek 

zaciąganych na finansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 5.000.000 zł. 

Ustala się dochody w kwocie 461.000 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki w kwocie 446.626 zł na realizację zadań określonych  

w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Ustala się 

wydatki w kwocie 14.374 zł na realizację zadań określonych w gminnym programie 

przeciwdziałania narkomanii. Ustala się dochody i wydatki z tytułu opłat i kar, o których 

mowa w art. 402 ust. 4-6 i art. 403 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. – Prawo ochrony 

środowiska (Dz. U. z 2017 r. poz. 519 z późn. zm.): 

1) dochody w wysokości 20.000 zł, 

2) wydatki w wysokości 20.000 zł. 

Ustala się dochody w kwocie 3.480.000 zł z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz wydatki w kwocie 3.480.000 zł związane z pokrywaniem kosztów 
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funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami, o których mowa w art. 6r ustawy z dnia 

13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2017 r. poz. 1289 

z późn. zm.).  

Wydatki budżetu na 2019 rok obejmują zadania jednostek pomocniczych gminy na łączną 

kwotę – 499.740,65 zł, stanowiące środki funduszu sołeckiego zgodnie z załącznikiem Nr 9. 

Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy, stanowi załącznik  

Nr 10. 

W budżecie tworzy się rezerwy: 

1) ogólną w wysokości 330.000 zł, która stanowi 0,34 % wydatków budżetu. Rezerwa ogólna, 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych powinna wynosić nie mniej niż 0,1 % i nie więcej 

niż 1 % wydatków budżetu; 

2) celową na zadania z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 290.000 zł, która 

zgodnie z art. 26 ust.4 ustawy o zarządzaniu kryzysowym nie może być mniejsza niż 0,5 % 

wydatków budżetu, pomniejszonych o wydatki inwestycyjne, wydatki na wynagrodzenia  

i pochodne oraz wydatki na obsługę długu; 

3) celową na realizację inicjatyw lokalnych w wysokości 50.000 zł. 

Upoważnia się Burmistrza Olecka do zaciągania kredytów i pożyczek oraz emitowania 

papierów wartościowych do wysokości limitu zobowiązań, określonego w § 4 uchwały  

na finansowanie przejściowego deficytu budżetu gminy. Ponadto upoważnia się Burmistrza 

Olecka do: 

1) lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach 

niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy, 

2) dokonywania zmian w granicach działu wydatków budżetu: 

a) polegających na zmianach planu w zakresie wydatków na wynagrodzenia ze stosunku 

pracy, 

b) polegających na zmianach w planie wydatków inwestycyjnych, o ile zmiany te nie 

spowodują powstania nowych zadań inwestycyjnych, bądź likwidacji istniejących zadań 

inwestycyjnych, z wyłączeniem wydatków inwestycyjnych ujętych w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, 

3) przekazania uprawnień kierownikom jednostek budżetowych do dokonywania przeniesień 

w planie wydatków bieżących w obrębie wydatków działu. 

Przyjmuje się, iż uzyskane przez jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych w tym 

samym roku budżetowym zmniejszają wykonanie planowanych wydatków w tym roku 

budżetowym, natomiast uzyskane przez jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych 

w poprzednich latach budżetowych stanowią dochody budżetu gminy. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2019 roku 

 i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

Dochody określa się w podziale na działy, rozdziały i paragrafy klasyfikacji budżetowej,  

z podziałem na dochody bieżące i majątkowe. Przedstawiony plan dochodów  

w szczegółowości do paragrafu umożliwia wprowadzanie zmian w klasyfikacji na podstawie 

rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 2 marca 2010 r. w sprawie szczegółowej 

klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących  

ze źródeł zagranicznych. Uchwała budżetowa określa prognozowane dochody gminy  

co oznacza, że ich realizacja może być niższa lub wyższa. Realizacja dochodów poniżej 

planowanych wielkości jest niebezpieczna, ponieważ ma to ścisły związek z planem 

wydatków. Dochody własne gminy oparte są głównie o wpływy z podatków i opłat lokalnych 

a także dochodów z majątku gminy. Dochody pochodzące z dotacji ze źródeł zagranicznych 

przyjęto w oparciu o podpisane umowy. Dochody z dotacji celowych z budżetu państwa  

na realizację zadań z zakresu administracji rządowej jak i na finansowanie zadań własnych 

bieżących ustalono na podstawie pisma Wojewody Warmińsko – Mazurskiego  

oraz informacji Dyrektora Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Olsztynie. Kolejne 

zadania to: „Zagospodarowanie plaży gminnej „Szyjka”” w ramach Regionalnego Programu 
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Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020, „Przebudowa 

świetlicy wiejskiej w Sedrankach, gm. Olecko” w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020. Na zadania bieżące w zakresie środków europejskich 

realizowanych jest 8 projektów unijnych w wydatkach bieżących w 8 jednostkach 

oświatowych. Na przyszły rok zaplanowane są środki na te projekty oraz 2 projekty  

w MOPS-ie, realizowane wspólnie z Fundacji Rozwoju Ziemi Oleckiej. W ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata  

2014-2020, i umowy zawartej 27 kwietnia 2018 roku z Województwem Warmińsko-

Mazurskim zaplanowano dotację celową w kwocie 2.290.000 zł na zadanie inwestycyjne 

„Rozbudowa z przebudową amfiteatru w Olecku”, którego zakończenie realizacji planowane 

jest w 2019 roku oraz kwotę 154.652 zł na organizację „ACTIVE FESTIWAL OLECKO”  

w 2019 roku, po zakończeniu działań inwestycyjnych.  

W dochodach dotacje na zadania finansowane ze środków zagranicznych 8.634.735 zł.  

Dochody zależne i szacowane przez budżet państwa (subwencja ogólna, udziały w podatkach) 

oparto na podstawie informacji Ministra Finansów. 

Subwencja ogólna - 23.242.979 zł. Dotacje celowe z budżetu państwa na realizację zadań 

zleconych to 26.440.983 zł, na zadania własne z budżetu państwa 2.748.876 zł, w ramach 

porozumień z innymi jednostkami  123.134 zł. Dochody własne  45.767.886 zł. Subwencje  

i dotacje wyszacowane są na podstawie decyzji Wojewody Warmińskiego – Mazurskiego, 

Dyrektora Krajowego Biura Wyborczego, Ministra Finansów. 

Znaczą część dochodów własnych stanowią dochody ze sprzedaży majątku. Na przyszły rok 

zaplanowano 1.563.103 zł z tego tytułu.  

Prognozowane dochody gminy na 2019 rok wynoszą 106.958.593,44 zł. 

W budżecie gminy na 2019 r. plan wydatków wynosi 98.196.593,44 zł, z przeznaczeniem na: 

a) wydatki majątkowe 5.420.335 zł, które stanowią 5,5 %, 

b) wydatki bieżące 92.776.258,44 zł i stanowią 94,5 %, w tym finansowane z budżetu 

państwa zadania zlecone w wysokości 26.440.983 zł. 

W 2019 roku planuje się 27 zdań inwestycyjnych, z których wiele zostało dofinansowanych  

z funduszów sołeckich: 

1. Przebudowa drogi Świdry-Dzięgiele nr 141048N – 150.000 zł, w tym roku wykonano 

drogę za ok. 300.000 zł, w b.r. Gmina pozyskała dofinansowanie w wysokości 50.000 

zł z dochodów związanych z wyłączeniem z produkcji produktów rolnych, 

2. Przebudowa drogi gminnej Giże (FS) –projekt techniczny na wykonanie drogi 

asfaltowej - 16.770 zł, 

3. Przebudowa drogi gminnej Judziki (FS) – częściowe wykonanie projektu technicznego 

10.540 zł, 

4. Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście – zaplanowano 370.000 zł jako 

wkład własny, zadanie planowane na 2019-2020 rok i określone w WPF, na początku 

2018 roku Gmina składała wniosek o dofinansowanie zdania z Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego, jednak nie uzyskała 

dofinansowania. Po złożeniu odwołania opinia jest pozytywna. Wartość zadnia – 

6.200.000 zł, dofinansowanie wyniosłoby 5.262.000 zł, czyli 85% wartości zdania, 

5. Zagospodarowanie plaży gminnej "Szyjka" w Olecku – zadanie z dofinansowaniem  

ze środków unijnych w ramach RPOWWM, dofinansowanie stanowi 80% kosztów 

kwalifikowanych, na 2019 rok ze środków własnych 316.677 zł i ze środków unijnych 

979.378 zł, 

6. Modernizacja zasobów komunalnych – z przejęcia po Zakładzie Gospodarki 

Mieszkaniowej, w ramach administratora zasobów komunalnych – Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Mazury” i wydziałem merytorycznym Urzędu Miejskiego 

zaplanowano 270.000 zł: wymiana pieców kaflowych na energooszczędne, wymiana 

okien, drzwi, termomodernizacje, 
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7. Modernizacja budynku mieszkalno-użytkowego w Babkach Oleckich – Gmina 

uzyskała dofinansowanie z Banku Gospodarstwa Krajowego z Funduszu Dopłat – 

283.972 zł, ze środków własnych 544.628 zł, 

8. Zdrowe tężnie solankowe – 225.000 zł – zadanie z budżetu obywatelskiego, 

9. Przyłącze energetyczne plac To-TU w Kijewie (FS) – 10.000 zł oraz zasilenie domku 

modułowego zakupionego w ramach funduszu sołeckiego, 

10. Zagospodarowanie terenu na zapleczu budynków przy Pl. Wolności 19-21 – 100.000 

zł zadanie wieloletnie, 

11. Zagospodarowanie terenu przy budynkach Ślepie 5-8 (FS) – 16.140 zł – remont 

chodników, 

12. Wykonanie placu zabaw w Dobkach (FS) – 11.432 zł, 

13. Rozbudowa placu zabaw w Lenartach – 11.500 zł, 

14. Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym w Gąskach – zadanie 2-letnie,  

w 2019 roku 715.200 zł, 

15. Budowa świetlicy wiejskiej w Możnych – projekt techniczny (FS) – 15.140 zł, 

16. Przebudowa świetlicy wiejskiej w Sedrankach – z dofinansowaniem z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 – dofinansowanie wynosi ponad 

63%, 273.350 zł z dochodów własnych, ze środków unijnych 478.229 zł 

17. Zakup domku modułowego - Dąbrowskie II (FS) – 13.155 zł, 

18. Montaż pomostu pływającego w Gordejkach (FS) – 15.000 zł, 

19. Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Jaśkach (FS) – 13.014 zł, 

20. Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Rosochackich (FS) – 15.803 zł, 

21. Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Zabielnie (FS) – 10.759 zł, 

22. Otwarta Strefa Aktywności w Gordejkach – ze środków własnych 45.643 zł,  

z dofinansowania 25.000 zł, 

23. Otwarta Strefa Aktywności w Zatykach – 30.002 i 25.000 zł, 

24. Otwarta Strefa Aktywności przy ul. Batorego w Olecku – 103.640 i 50.000 zł, 

25. Budowa siłowni terenowej w Dąbrowskich (FS) – 14.332 zł, 

26. Budowa boiska wielofunkcyjnego w Kukowie (FS) – projekt techniczny 30.848 zł, 

27. Budowa ogrodzenia boiska w Szczecinkach (FS) – budowa ogrodzenia boiska  

15.971 zł. 

Na zadania z zakresu Otwartej Strefy Aktywności uzyskano z Programu Rozwoju Kultury 

Fizycznej w 2018 roku dofinansowanie w łącznej kwocie 100.000 zł, jednak nie zgłosił się 

wykonawca, dlatego zadania te przeniesiono do realizacji na 2019 rok.  

W ramach zadań zostaną wykonane siłownie terenowe,  strefy relaksu, nawierzchnie, przy  

ul. Batorego dodatkowo urządzenia placu zabaw. 

Wydatek majątkowy w formie dotacji celowej do innych jednostek samorządu terytorialnego 

na pomoc finansową Powiatowi Oleckiemu na przebudowę i modernizację tzw. starej bryły 

szpitala z przeznaczeniem na kompleks poradni specjalistycznych i pracowni 

diagnostycznych wraz z niezbędnym wyposażeniem oraz wymiana wyeksploatowanego 

sprzętu aparatury medycznej, a także zakup niezbędnego sprzętu na potrzeby szpitala  

w Olecku – 214.212 zł. Wartość całego zadania - 4.890.000 zł, a wkład własny jednostek 

wynosi 1.136.500 zł rozłożony na 2 lata. 

Plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi 

ustawami w 2019 roku wynosi ogółem 26.440.983 zł. Są to zadania finansowane z budżetu 

państwa. Zalicza się do nich realizację zadań Urzędu Wojewódzkiego (Urząd Stanu 

Cywilnego, Ewidencja Ludności i Dowody Osobiste). Kolejne zadania Pomoc społeczna – 

ośrodki wsparcia - Środowiskowy Dom Samopomocy Społecznej, usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne. W dziale Rodzina: świadczenia wychowawcze, rodzinne, świadczenia  

z funduszu alimentacyjnego, wspieranie rodziny.  

Dochody i wydatki związane z realizacją zadań realizowanych na podstawie umów lub 

porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w 2019 roku: zaplanowano 
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dofinansowanie utrzymania biura regionalnego w Brukseli, dotacje na zadania z zakresu 

oświaty dla gminy Gołdap na nauczanie religii Kościoła Zielonoświątkowego, dla gminy 

Suwałki na nauczanie religii Kościoła Staroobrzędowego. Zaplanowano dotację na programy 

polityki zdrowotnej – 51.683 zł, w załączniku został wpisany program „Profilaktyka raka 

szyjki macicy na lata 2009-2020” – ten program został już zakończony, zamiast tego wpisuje 

się program „Profilaktyka zakażenia wirusem brodawczaka ludzkiego HPV na lata  

2019-2024” oraz „Program profilaktyki zdrowotnej w zakresie szczepień ochronnych przeciw 

kleszczowemu zapaleniu mózgu dla mieszkańców powiatu oleckiego na lata 2018-2022”. 

Kolejne zadanie związane jest z Warsztatem Terapii Zajęciowej, pochodzące z budżetu 

Powiatu Oleckiego -81.803 zł i Gminy Olecko - 81.803 zł, pozostałe środki trafiają 

bezpośrednio z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (PFRON)  

do WTZ. Powiat powinien finansować WTZ w 10 %, PFRON 90%, natomiast Gmina dokłada 

również 10 %. Placówka obejmuje opieką osoby niepełnosprawne posiadające orzeczenia  

ze wskazaniem do uczestnictwa w WTZ. Następne zadanie to dotacja podmiotowa dla ROK 

„Mazury Garbate” - Miejsko-Powiatowej Bibliotece Publicznej 390.000 zł, z powiatu - 

40.000 zł. 

W załączniku zawierającym zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu 

gminy, realizowanych przez podmioty należące i nienależące do sektora finansów 

publicznych w 2019 r. prócz zadań realizowanych na podstawie umów lub porozumień 

między jednostkami samorządu terytorialnego zostało wymienione: dla podmiotów 

należących do sektora finansów publicznych dofinansowanie działalności statutowej ROK 

„Mazury Garbate” – 1.640.000 zł, dla nienależących do sektora finansów publicznych 

wszystkie dotacje organizacjom pozarządowym w ramach konkursu zgodnie z Uchwałą  

Nr ORN.0007.11.2018 z 30.11.2018 r. w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy  

na 2019 r. gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Autopoprawką zostało wprowadzone 

zadanie Odłów bezdomnych psów i utrzymanie w schronisku, realizacja Programu Opieki nad 

Zwierzętami Bezdomnymi i Zapobiegania Bezdomności Zwierząt na terenie Gminy Olecko, 

nie ustalono jeszcze szczegółów zadania w ramach ogłoszonego konkursu ofert organizacjom 

pozarządowym, w związku z tym w budżecie nie wyodrębniono konkretnej kwoty  

na dofinansowanie. Gdy zaistnieje potrzeba wyodrębnienia środków na te zadanie, zostaną 

przeniesione z innego paragrafu autopoprawką przez Burmistrza w trakcie trwania roku 

budżetowego. 

Oświata i wychowanie oraz edukacyjna opieka wychowawcza - wydatki bieżące w tych 

działach zaplanowano w wysokości 32.036.039,72 zł. Na opiekę społeczną Gmina dołoży 

4.668.000 zł, w 2018 r. - 4.495.000 zł, w 2010 r. – 2.480.000 zł. Wydatki na bieżące 

utrzymanie dróg na przyszły rok zaplanowano prawie 900.000 zł, w bieżącym roku prawie 

1.500.000 zł, w 2017 - 800.000 zł, 2016 – 900.000 zł, 2015 – 700.000 zł, 2014 – 600.000 zł, 

2013 – 700.000 zł. 

Na koniec bieżącego roku zadłużenie Gminy wynosić będzie 35.262.000 zł, w tym 5.650.000 

zł na prefinansowanie. Dług na prefinansowanie zostanie spłacony w 2019 roku po 

otrzymaniu środków unijnych. Bez obligacji na prefinansowanie dług wyniesie 29.612.000 zł, 

co stanowi 26,4% planowanych dochodów ogółem w 2018 r. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa obejmuje okres do 2028 roku włącznie i jest podstawą  

do przedstawienia realistycznego planu do wykonania na okres, na jaki zaplanowano lub 

planuje się zobowiązania. Plan dochodów i wydatków podzielony jest na dochody bieżące, 

majątkowe, z podatków, udziałów, subwencji, szczegółowo pogrupowane. Jest też załącznik  

o przedsięwzięciach, czyli coś, co nie jest zwykłym wydatkiem bieżącym, a okres jego 

realizacji jest dłuższy niż rok budżetowy, więc te zadania są określane przedsięwzięciami. 

Zawiera się tam 8 projektów unijnych bieżących realizowanych w 8 jednostkach oświatowych 

na lata 2018-2020. Z zadań inwestycyjnych: „Zagospodarowanie plaży gminnej „Szyjka”  

w Olecku” – zadanie rozpoczęto w 2015 roku, planowane zakończenie w 2019 roku, 
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„Modernizacja budynku mieszkalno-użytkowego w Babkach Oleckich” – w 2018 roku 

zrobiono projekt techniczny za 20.000 zł, planuje się koniec inwestycji w 2019 roku, 

„Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym w Gąskach”, „Zagospodarowanie terenu 

na zapleczu budynków przy Pl. Wolności 19-21”, „Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega  

w mieście”, „Modernizacja energetyczna budynków użyteczności publicznej w Olecku”, 

„Przebudowa i remont budynku socjalnego Olszewo 9”, „Zagospodarowanie terenu  

na zapleczu budynków Kolejowa 17-21”. Realizacja tych przedsięwzięć będzie trwała kilka 

lat. Dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań po uwzględnieniu ustawowych wyłączeń 

wynosi 6%, w rzeczywistości wynosi około 4%. Stosunek obecnego długu do planowanych 

dochodów na obecny rok wynosi 26,4 % i będzie systematycznie spadał.                                                                                    

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

spytał, ile wyniosły wydatki na oświatę i wychowanie w 2018 roku. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, iż wydatki bieżące są finansowane z subwencji oświatowej i dotacji celowej  

z budżetu państwa przeznaczonej na oświatę np. stypendia, na dzieci w oddziałach 

przedszkolnych i są środki, które dokłada Gmina, po odjęciu wydatków poniesionych przez 

rodziców. W 2018 r. było dużo projektów unijnych. W 2018 r. Gmina ze środków własnych 

sfinansowała wydatki w wysokości 13.000.000 zł, dla porównania w 2019 r. planuje się 

12.500.000 zł, w 2017 r. – 11.900.000 zł, w 2016 r. – 10.000.000 zł , w 2009 r. - 7.700.000 zł, 

natomiast w 2003 r. – 3.200.000 zł.  

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, ile wynoszą ogólne wydatki na Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej oraz czy  

są wyższe od wydatków ogólnych na oświatę. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odparła, iż w obecnym roku są prawie równe, natomiast w 2017 r. wyższe były na Pomoc 

społeczną i Rodzinę. Na zadania własne na przyszły rok Gmina dołoży 4.668.000 zł,  

w obecnym roku – 4.495.000 zł, w 2010 r. Gmina dołożyła 2.480.000 zł. Jest wiele zadań 

zleconych w opiece społecznej: program 500+, 300+, rodzinne, alimentacyjne, świadczenia 

wychowawcze. Pomoc społeczna i rodzina na przyszły rok to 32.900.000 zł, a oświata – 

32.036.000 zł. W trakcie roku budżetowego tak w zadaniach oświatowych, jak i opiece 

społecznej zmieniają się dotacje, zatem dokonuje się wielu zmian. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

spytał dla pewności, czy na edukację Gmina dokłada 12.000.000 zł, a 4.000.000 zł  

na opiekę społeczną.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że na wydatki bieżące ze środków własnych na oświatę i edukacyjną opiekę 

wychowawczą 12.553.000 zł, a na Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 4.668.000 zł. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zadał pytanie, ile może wynosić maksymalne zadłużenie gminy i jak jest obliczane. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

powiedziała, że dla każdej gminy oblicza się indywidualny wskaźnik zadłużenia. W gminie 

Olecko maksymalny dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań po uwzględnieniu 

ustawowych wyłączeń wynosi 6%, w rzeczywistości wynosi około 4%. Stosunek obecnego 
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długu do planowanych dochodów na przyszły rok wynosi 26,4 % i będzie systematycznie 

spadał.                                                                                         

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

Członek Komisji – Marcin Roszko 

spytał, ile wynosił najwyższy zaciągnięty przez gminę dług. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że w 2014 r. był zaciągnięty dług m.in. na budowę Centrum – Sportowo – 

Rekreacyjnego hali widowiskowo-sportowej z pływalnią w Olecku i wynosił prawie 

31.000.000 zł, jest do tej pory spłacany. W latach 2014 – 2017 nie zostało zaciągnięte żadne 

nowe zadłużenie czy obligacje. W obecnym roku Gmina zaciągnęła kolejny dług  

w wysokości ok. 7.000.000 zł, ponieważ istnieje wiele inwestycji do zrealizowania 

zaplanowanych od początku roku z dofinansowaniem ze środków unijnych. Jest to wkład 

własny gminy do realizacji projektów. Zadania inwestycyjne na 2019 rok 5.200.000 zł plus 

dotacja powiatowi, a w 2018 roku 22.000.000 zł. Trzeba było zaciągnąć dług, aby w 2018 

roku można było wykonać zadania finansowane ze środków unijnych.  

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

spytał, jaki byłby pełen koszt zadania Modernizacja budynku mieszkalno-użytkowego  

w Babkach Oleckich. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odparła, że 828.600 zł na przyszły rok, natomiast w obecnym roku został zrobiony projekt  

za 25.000 zł. Był ogłoszony przetarg i została podpisana umowa z wykonawcą. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zadała pytanie dotyczące zadania przebudowa drogi gminnej nr 141048N Dzięgiele Oleckie – 

Świdry, czy jest to zadanie do realizacji z powiatem. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

powiedziała, że zadanie to nie ma nic wspólnego z powiatem. W obecnej chwili powiat 

zwrócił się do gminy o dofinansowanie do zadania przebudowa drogi powiatowej Nr 1838N 

Gąski – Kijewo – Guty na odcinku Gąski - Kijewo na działkach o numerach ewidencyjnych 

gruntu: obręb Gąski, gm. Olecko: 158; 186; obręb Świdry Dzięgiele, gm. Olecko: 123; 195/1; 

205, na które uzyskał dofinansowanie. Zapytanie wpłynęło jednak nieco za późno,  

ponieważ budżet był już przygotowany, zatem tego zadania nie ujęto w projekcie budżetu. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zauważyła, iż w zeszłym roku kwota na bieżące utrzymanie dróg była większa. Zapytała,  

czy w planach ujęto żwirowanie dróg. Uważa, że należy zagęścić drogi dobrym materiałem. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odparł, iż tego typu sprawy będą na bieżąco ustalane z kierownikiem wydziału 

merytorycznego. Każdego roku Gmina wydaje ok. 1.000.000 zł na żwirowanie dróg i ich 

wyrównanie. Efekty są różne, zależne przede wszystkim od pogody. Wracając do zadania 

przebudowa drogi gminnej nr 141048N Dzięgiele Oleckie – Świdry: otrzymał informację  

z Urzędu Marszałkowskiego z Departamentu Infrastruktury, że do 30 stycznia 2019 r.  

do dyspozycji gminy Olecko jest 100.000 zł, ponieważ samorządy otrzymały dofinansowanie 

na budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Rozmawiał z inspektorem Wydziału 

Budownictwa, Inwestycji i Planowania okazało się, że prawdopodobnie dzięki temu Gmina 

wesprze finansowo budowę kolejnego etapu drogi. 
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Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

spytał, czy jest szansa na kontynuację zadania budowa drogi gminnej Dąbrowskie –  

dr. wojewódzka nr 653, może ze środków unijnych.  

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, że do 15 listopada b.r. był obowiązek złożenia projektu do Rady i przedstawienia 

go w Regionalnej Izbie Obrachunkowej. W tej chwili jako Burmistrz nic nie może zmienić. 

Opinia RIO została wydana dla projektu w obecnej formie. Radni mogą zmienić projekt, 

jednakże ze wskazaniem ewentualnego źródła finansowania. Jeżeli w ciągu roku 

budżetowego nastąpią zmiany w budżecie i ukaże się możliwość kontynuowania tego zadania, 

to można będzie wziąć to pod uwagę. Wydział Strategii i Rozwoju na bieżąco monitoruje 

wszelkie programy z możliwością dofinansowania z Unii Europejskiej. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

dodał, iż inwestycja jest już rozpoczęta, co dałoby dodatkowe punkty i zwiększyło szanse 

gminy na dofinansowanie. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

prosiła o wzięcie pod uwagę funduszy na miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

miejscowości Kukowo.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, że fundusze na pewno były, ponieważ zawsze są zaplanowane. Natomiast gdyby 

zaistniała sytuacja, to można rozdysponować fundusze na ten cel z rezerwy Burmistrza, 

jednak nikt takiej uwagi nie wniósł. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

spytała, jaka kwota została przypisana na miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odparła, iż 220.000,00 zł, na miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, wydawanie 

decyzji, opiniowanie. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zgłosił uwagę dotyczącą dróg na terenach wiejskich. Powiedział, że są wykonane 3 projekty 

techniczne na drogi: : budowa drogi gminnej Dąbrowskie – dr. wojewódzka nr 653, budowa 

drogi gminnej Nr 141028N długości 1,497 km i odcinka drogi gminnej nr 141038N od km 

0+000 do km 0+286 w m. Możne Gmina Olecko, przebudowa drogi gminnej nr 141042N  

w m. Gordejki Małe, Gmina Olecko. Uważa, że warto śledzić na bieżąco możliwości 

pozyskania środków zewnętrznych z dofinansowania, nie tylko unijnego. Rząd zapowiada,  

że będą dodatkowe środki na budowę dróg lokalnych, zatem warto wziąć pod uwagę  

te 3 drogi. Inwestycja budowa drogi gminnej Dąbrowskie – dr. wojewódzka nr 653 jest 

rozpoczęta, więc zapewne będą dodatkowe punkty z tego tytułu. Ponadto zapytał, na jakim 

etapie jest sprawa oceny projektu w związku z zadaniem zagospodarowanie brzegu rzeki Lega 

w mieście, w części od mostu kamiennego do mostu przy Alei Zwycięstwa, Gmina Olecko 

wygrała spór w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odparł, że jeszcze nie posiada informacji o dalszych losach projektu. 
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Członek Komisji – Wacław Olszewski 

uważa, że należy zwrócić szczególną uwagę na oświatę, ponieważ od 1 września 2019 r. 

może stanowić szczególny problem dla gminy odejście klas III gimnazjum oraz klasy 8, 

pomniejszy się liczba uczniów w poszczególnych szkołach. Zapytał, czy była już robiona taka 

analiza, szczególnie jeśli chodzi o szkoły wiejskie. Nie wiadomo, czy wszystkie szkoły będą 

funkcjonowały, czy będą pomniejszone. Decyzje o ewentualnej likwidacji szkoły należy 

podjąć do końca lutego. Trzeba przygotować analizę dotyczącą liczby uczniów 

poszczególnych klas. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odparł, iż rozmawiał na ten temat z Kierownikiem Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu,  

aby przygotować taką analizę. Nie zakłada powstania zagrożenia zamknięcia szkoły,  

jednak trzeba poczekać na analizę. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zadał pytanie odnośnie wynajmowania pomieszczeń przez Warmińsko - Mazurski Ośrodek 

Doradztwa Rolniczego przy ul. Kolejowej i przez aptekę prywatną przy ul. Kolejowej,  

ponieważ właścicielka zrezygnowała. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, że na lokal po aptece został rozpisany drugi przetarg. Jeśli nie będzie 

zainteresowania tym lokalem, to pojawił się pomysł do przemyślenia, aby przekształcić  

go w mieszkanie komunalne. Natomiast lokal, w którym mieścił się Warmińsko - Mazurski 

Ośrodek Doradztwa Rolniczego, ma ponad 270 m ². Dowiadywał się o ewentualne koszty 

doprowadzenia tego lokalu do takiego stanu, by można było np. sprzedać bądź wynająć  

i okazało się, że wyniosłyby one 300.000 zł, biorąc pod uwagę obecne problemy z dachem. 

Zaistniała koncepcja, aby Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej został przeniesiony  

na ul. Zieloną, gdzie stoją garaże autobusów miejskich, miało tam powstać Centrum Usług 

Społecznych. Lokale, gdzie obecnie funkcjonuje MOPS - przy ul. Kolejowej, zostałyby 

wystawione na sprzedaż. Potrzebna jest analiza finansowa kosztów, aby podjąć konkretne 

decyzje. Ma również nadzieję, iż Gmina pozyska środki unijne na Centrum Usług 

Społecznych. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

stwierdził, iż trzeba pomyśleć również o analizie kosztów bieżącego utrzymania Centrum 

Usług Społecznych. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odparł, że możliwa jest nieadekwatność korzyści do ewentualnych kosztów, dlatego zgadza 

się, że należy wykonać analizy. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

spytał, czy zrobiono rozeznanie, by przejąć ziemię po Leas-Pol, na którą wystawiony był 

przetarg z powodu zakończonej umowy o dzierżawę. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

dodał, iż 940 ha ziemi Leas-Polu wróciła do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa,  

są wykazy na dzierżawę. Chodzi o grunty po prawej stronie rzeki Możnianki. Nadmienił,  

że do omawianych gruntów zalicza się też działkę za Delphia Yachts Kot sp.j o powierzchni  

3 do 5 ha do sprzedaży na powiększenie strefy ekonomicznej. Ziemia przeznaczona  

do przetargów z KOWR-u mieści się od wjazdu na drogę do Krupina po prawej stronie,  

do Lipkowa. Wątpi, że KOWR przeznaczy ziemie do celów inwestycyjnych dla miasta 
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Olecko, ponieważ między mostkiem w stronę Krupina a Delphia Yachts Kot sp.j są pokłady 

żwiru. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał, czy sprawy dotyczące umów Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej zostały 

uporządkowane. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że należy to sprawdzić i zorientować się. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy tereny wiejskie będą objęte projektem dotyczącym oświetlenia. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, że Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska wykonał 

analizę, objął w niej 2300 punktów. Zadanie jest na etapie przygotowywania do przetargu.  

W zamyśle są zarówno tereny miejskie, jak i wiejskie. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

spytał o nieruchomości zaplanowane na sprzedaż: przy ul. Produkcyjnej,  

przy ul. Rzeźnickiej, przy ul. Kościuszki – Żeromskiego, w Gąskach, Lipkowie, Kijewie, 

Plewkach, Babkach Oleckich i Zatykach, czy to ma być typowa aktywność gospodarcza. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odparła, że na terenach aktywności gospodarczej jest tylko jedna działka - przy  

ul. Przemysłowej, przy ul. Produkcyjnej to 4 działki (od ul. Produkcyjnej do Szosy 

Świętajna), na terenie okolic plaży „Szyjka” 4 działki ( od ul. Kościuszki do  

ul. Żeromskiego), przy ul. Rzeźnickiej – zaplecze przy rzece od ul. Rzeźnickiej w kierunku  

ul. Nocznickiego. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

stwierdził, że trzeba realizować zadanie związane z ul. Produkcyjną, projekt techniczny był 

zrobiony, tam jest 60 działek do sprzedaży. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że będzie to proces wieloletni. Wystąpił problem, ponieważ występują tam 

linie energetyczne pod powierzchnią oraz linie napowietrzne i trwają procesy 

dostosowywania. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

dodała, że w budżecie gminy na 2018 rok przeznaczono ponad 97.170 zł na wykonanie 

projektu technicznego tej drogi. Wykonawca ma termin wykonania do 20 grudnia tego roku, 

wnioskował o przedłużenie projektu z powodu linii energetycznych. Po uchwale Rady 

Miejskiej w tym roku płatność rozłożona zostanie na 2 raty, pierwsza rata 70.000 zł, następna 

uchwałą na koniec grudnia jako wydatki niewygasające – 27.170 zł. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

spytał, czy działki wystawione na sprzedaż są już podzielone. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że część działek została podzielona. 
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Członek Komisji – Wacław Olszewski 

stwierdził, że należy tereny te uzbroić w kanalizację oraz zniwelować. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy kwota przeznaczona na świetlice wiejskie uległa zmianie. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

powiedziała, że na pewno zwiększyła się, ale wynika to z większego zapotrzebowania  

na utrzymanie świetlic wiejskich. Kupowane w ramach Funduszu Sołeckiego sprzęty trzeba 

utrzymać, konserwować, zaopatrzyć w paliwo, zatem co roku potrzeby zwiększają się.  

 

Członek Komisji  – Wioletta Dorota Żukowska 

zwróciła się z prośbą, by w świetlicy w Kukowie rozpisać inaczej godziny pracy świetlicowej 

i ewentualnie zwiększyć wynagrodzenie świetlicowej za nadgodziny. 

Prosiła również o zwiększenie ilości namiotów związanych z promocją gminy na imprezy 

lokalne.  

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odparła, iż Regionalny Ośrodek Kultury „Mazury Garbate” był zobowiązany do zakupu 

namiotów, otrzymał na to fundusze. Organizacja miała wskazać wielkość namiotów. 

 

Członek Komisji – Wioletta Żukowska 

zauważyła również, że istnieje problem z miejscem składowania namiotów i dbania o nie,  

są one dość duże. Zaopiekował się nimi pracownik Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji,  

w związku z tym powinien otrzymać większe wynagrodzenie. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

  

Opinia Komisji: 

Komisja Planowania, Budżetu i Gospodarki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

budżetu Gminy Olecko na 2019 rok. 

  

Opinia Komisji: 

Komisja Planowania, Budżetu i Gospodarki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019 - 2028. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Sprawy wniesione zostały przekazane Radnym drogą elektroniczną.  

 

Nie wniesiono żadnych pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Komisja Planowania, Budżetu i Gospodarki zgłosiła następujące wnioski:  

 

 monitorować możliwości otrzymania środków z różnych źródeł zewnętrznych (nie tylko 

unijnych) na dofinansowanie budowy dróg w przyszłym roku. Rząd zapowiada, że będą 

dodatkowe środki na budowę dróg lokalnych. Wykonane są trzy projekty techniczne na: 

budowę drogi gminnej Dąbrowskie  – dr. wojewódzka nr 653, budowę drogi gminnej  

Nr 141028N długości 1,497 km i odcinka drogi gminnej nr 141038N od km 0+000  

do km 0+286 w miejscowości. Możne Gmina Olecko, przebudowę drogi gminnej  

nr 141042N w miejscowości Gordejki Małe, Gmina Olecko. Inwestycja dotycząca 

budowy drogi gminnej Dąbrowskie jest już rozpoczęta, co dałoby dodatkowe punkty  

i zwiększyło szanse gminy na dofinansowanie; 

 

 przygotować analizę związaną z liczbą uczniów w poszczególnych klasach VIII szkoły 

podstawowej oraz III klasach gimnazjum wszystkich szkół w gminie Olecko, ponieważ 

do końca lutego należy podjąć decyzję o ewentualnej likwidacji szkół. W przyszłym 

roku szkolnym odejdą klasy gimnazjalne, zmniejszy się liczba uczniów. Nie wiadomo, 

co stanie się ze szkołami, gdy uczniowie odejdą, szczególnie jeśli chodzi o tereny 

wiejskie. 

 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

Wioletta Żukowska 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

 

Protokołowała 

Barbara Skarżyńska 

 

  

 

 

 

     

 


